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الرحيم الرحمن الله بسم  

 الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد ،، 

Mashreq Al Islami 

Internal Shari’ah Supervision Committee Resolution 

Product: Brokers’ Documents for Commodity Murabahah Fatwa No. T-A-T-110 Business Segment: Treasury 

The Internal Shari’ah Supervision Committee (ISSC) of Mashreq Al Islami convened on the 24th of February 2022 and issued 
the revised Fatwa on Brokers’ Documents for Commodity Murabahah. 

The bank has established relationship with commodity brokers at the London Metal Exchange. This relationship is to trade 
commodities amongst the bank, the brokers and the bank’s clients for all products structured on Commodity Murabahah 
basis. Every Commodity Murabahah transaction involves two brokers, one from whom the commodity is purchased and the 
other to whom the commodity is sold. Commodity trades are executed on “as is where is” basis with constructive delivery 
of commodities at spot. Payment is settled through setoff among the bank and the client such that to the extent of cost 
price there is only a single cash outflow between the bank and the client. 

The ISSC has approved the arrangement, subject to strict Shari’ah Compliance, with the following documents: 

1. Commodity Purchase Agreement 
2. Seller’s Offer and Purchaser’s Acceptance 
3. Commodity Sale Agreement 
4. Purchaser’s Offer and Seller’s Acceptance 
5. Standing Orders Commodity Purchase Agreement 
6. Standing Orders Commodity Sale Agreement 

May Allah The Almighty guide us to what pleases Him and send blessings upon Muhammad the best of His creation, his 
family and his companions. 
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 بسم الله الرحمن الرحيم 

 المشرق الإسلامي 

 قرار لجنة الرقابة الشرعية الداخلية 

 وبعد  .الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين 

ابحة المنتج:  انةخلاالأعمال:  فئة T-A-T-110 :الفتوى رقم الوثائق الخاصة بالوسطاء لبيع السلع بالمر  ز

 على فتوى الوثائق الخاصة بالوسطاء لبيع السلع  2022فبراير  24انعقدت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية للمشرق الإسلامي بتاريخ 
ً
وأصدرت تعديلا

 بالمرابحة.

المنتجات القائمة أبرم البنك علاقة مع وسطاء لبيع السلع في بورصة لندن للمعادن، والتي تتمثل في تداول السلع بين البنك والوسطاء وعملاء البنك لجميع  

الذي يبيع   والآخر  نك السلعةالذي يشتري منه البعلى أساس بيع السلع بالمرابحة. ويشارك في كل معاملة لبيع السلع بالمرابحة اثنان من الوسطاء، أحدهما  

يتم السداد من و الحكمي للسلع في الحال،  تسليمكتفاء بالبالا وذلك. وتتم عمليات تداول السلع على أساس "حالتها كما هي وفي مكانها" السلعة له العميل

 والعميل، بحيث يكون هناك تدفق نقدي خارج واحد فقط بين البنك والعميل لتغطية سعر السلعة.خلال إجراء مقاصة بين البنك 

 بهذا الترتيب، مع الالتزام التام بأحكام الشريعة، بموجب الوثائق التالية:لجنة وقد أقرت 

 اتفاقية شراء السلع؛ .1

 عرض البائع وقبول المشتري؛  .2

 اتفاقية بيع السلع؛  .3

 وقبول البائع؛ عرض المشتري  .4

 اتفاقية أوامر دائمة لشراء السلع؛ .5

 اتفاقية أوامر دائمة لبيع السلع. .6

 .سائلين الله عز وجل أن يهدينا إلى ما يحبه ويرضاه والصلاة والسلام على خير الأنام سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين 

 

 

 

 الشيخ عبد الله بن سليمان المنيع

 الرئيس

 الشيخ د. محمد قراط

 عضو

 

 د. عبد الرحمن الحماديالشيخ 

 عضو

 

 د. محمد عبد الرحيم سلطان العلماء أ. الشيخ

 نائب الرئيس

 

 د. أحسن لحساسنة أ. الشيخ

 العضو التنفيذي
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